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Zápis ze zasedání Akademického senátu SU OPF 
 

Pořadové číslo zápisu: 7. 

 

Datum zasedání: 27. 6. 2012 

 

Přítomni: Ing. Werner Bernatík, Ph.D., Ing. Josef Botlík, RNDr. Zdeněk Franěk, Mgr. 

Tomáš Gongol, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D., Mgr. Petr Suchánek, 

Ph.D., Ing. Tomáš Verner, Ing. Štefan Hečko, Bc. Tomáš Kuděla, Terezie 

Laňková, Ing. Radim Řihák, Ing. Jana Šimáková,   

 

Omluveni: Mgr. Ing. Roman Šperka 

 

Neomluveni: - 

 

Hosté: PhDr. Bohumil Fiala, Ph.D. (děkan fakulty), JUDr. Sciskalová Marie, Ph.D. 

(proděkanka pro studijní a sociální záležitosti) 

 

Program: 

 

 

1. Zpráva děkana o stavu a průběhu jednání s vedením města, společností OKD a OPF 

2. „Dodatek č. 1“ o prodloužení lhůty pro podávání přihlášek ke studiu do bakalářské 

formy studia – 2. kolo přijímacího řízení 

3. Různé 

4. Závěr 

 

 

Dr. Bernatík přivítal děkana fakulty, hosty a ostatní přítomné a zahájil diskuzi ohledně 

schválení programu jednání AS SU OPF. 

Dr. Bernatík navrhoval projednat nejdříve „Dodatek č. 1“ o prodloužení lhůty pro podávání 

přihlášek ke studiu do bakalářské formy studia a potom zprávu děkana o stavu a průběhu 

jednání s vedením města, společností OKD a OPF. 

 

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování o změně programu jednání zasedání AS SU 

OPF. 

 

Hlasování o programu jednání: 10 pro 0proti 0 zdržel se 3 nepřítomen 

 

AS SU OPF schválil program jednání v navržené podobě. 

 

 

1. „Dodatek č. 1„ o prodloužení lhůty pro podávání přihlášek ke studiu do 

bakalářské formy studia – 2. kolo přijímacího řízení 
 

Dr. Bernatík předal slovo JUDr. Sciskalové.  

JUDr. Sciskalová sdělila, že nebude zřejmě naplněn počet přijatých bakalářů. Dále 

informovala o tom, že probíhá propagace OPF na středních školách. Podotkla, že 

k nenaplnění počtu dochází zřejmě ze 3 důvodů a to, že středoškoláci dosud neobdrželi 

maturitní vysvědčení, dále ještě nejsou vyřešené odvolací řízení a studenti, kteří neuspěli, 

budou znovu opakovat maturitní zkoušky. Z tohoto důvodu se prodlužuje termín podání 

přihlášky, úhrady administrativního poplatku a doložení Certifikátů NSZ 2012 do 31.8.2012. 
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Dr. Bernatík namítl, že 3. kolo přijímacího řízení je procedurálně složité a poté vyzval členy 

senátu ke hlasování.   

 

Hlasování: 11 pro 0proti 0 zdržel se 2 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí informace předložené proděkankou pro studijní a sociální 

záležitosti a schvaluje je v předloženém rozsahu. 

 

 

 

2. Zpráva děkana o stavu a průběhu jednání s vedením města, společností OKD a   

            OPF 

 

Dr. Bernatík předal slovo děkanovi. 

Děkan informoval o tom, že dosud žádné jednání OPF s vedením města a OKD neproběhlo, 

jak bylo přislíbeno. Dne 6. 6. 2012 primátor města Karviná zaslal děkanovi dopis ohledně 

posledního vývoje kolem plánů společnosti OKD na rozšíření těžby uhlí v Karviné. Děkan 

pouze konstatoval, že z tohoto dopisu nevyplývá nic zásadního ani konkrétního pro OPF. 

Jednalo se pouze o skutečnosti, které jsou všeobecně známé.  

Dr. Bernatík poděkoval děkanovi za výše uvedené informace. Konstatoval, že jednání tedy 

proběhlo pouze v korespondenční formě, což je škoda pro OPF.  

Dr. Gongol se domníval, že i přesto, že bylo přislíbeno jednání s OKD, které se nerealizovalo, 

tedy nedošlo vůbec k žádné změně, s čím dr. Bernatík souhlasil.  

Bc. Kuděla sdělil, že byl podán návrh usnesení vlády na změnu zákona o možnostech 

vyvlastnění nemovitostí. Dále pak informoval, že některé organizace zabývající se danou 

problematikou ochrany životního prostředí a v tom směru i dopady případné těžby na lokalitu 

okolí Karviné byly požádány ministerstvem o doplnění informací k aktuálnímu stavu (Arnika, 

Greenpeace), což pravděpodobně bude mít odkladný účinek na plánované těžební aktivity. 

Dr. Bernatík řekl, že jsou to velmi příznivé zprávy pro další řešení situace. 

Ing. Hečko souhlasil pouze částečně. Neviděl tolik optimismu. Považoval za nutné navrhnout 

stanovisko senátu.  

Ing. Botlík namítl, že případné rozšíření těžby a dopad na OPF je jeden z elementů, proč se 

hlásí ke studiu menší počet studentů. 

Dr. Gongol namítl, zdali je nutné přijímat okamžitě stanovisko. Vyjádřil obavu, zda to má 

nějaký smysl. Zatím neproběhla žádná diskuze a nemohl se k tomu vyjádřit.  

Dr. Bernatík řekl, že primátor města Karviné již oficiální stanovisko formou dopisu ze dne 6. 

června 2012 zaslal.  

Děkan se obával, že může vyvstat reálný problém – malý počet uchazečů. Nesouhlasil 

s vyjádřením primátora města Karviná, že hlavně díky soukromým firmám působícím 

v Karviné absolventi fakulty získávají práci. Pokud absolventi odcházejí za prací mimo 

Karvinou a karvinský region, je to důsledek nedořešené restrukturalizace průmyslu v 90. 

letech a nedostatku pracovních míst pro vzdělané kvalifikované lidi.   

Děkan vyjádřil obavy nad tím, že další jednání se již neuskuteční. Akademická obec bude 

svolána v měsíci říjnu 2012 a v současné chvíli nepředpokládá účast vedení města nebo OKD.  

Dr. Suchánek podotkl, že OKD nepotřebuje souhlas OPF ohledně těžby uhlí. 

Ing. Říhák vznesl dotaz, zda bude na dopis z Magistrátu města Karviné reagovat vedení OPF 

a jakou formou. 

Děkan odpověděl, že již zaslal dopis primátorovi města Karviná, ve kterém ho požádal o 

schůzku. Primátor se k navrhovanému termínu jednání prozatím nevyjádřil a děkan se 

domnívá, že pro tuto záležitost vyčerpal veškerý svůj potenciál. 

Dr. Bernatík poděkoval děkanovi za vysvětlení a vyzval členy senátu ke hlasování.  
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Hlasování: 11 pro 0proti 0 zdržel se 2 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí informace děkana o předložené zprávě o stavu a průběhu jednání 

s vedením města Karviná, společností OKD a OPF.  

 

Dále Dr. Bernatík vyzval členy ke hlasování o stanovisku AS SU OPF. 

 

Hlasování: 11 pro 0proti 0 zdržel se 2 nepřítomen 

 

Akademický senát Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty jako zastupitelský 

orgán akademické obce Slezské univerzity, Obchodně podnikatelské fakulty je zásadně proti 

plánovanému rozšíření těžby uhlí v Karviné. 

 

 

 

3. Různé 

 

I. Dr. Koštuříková informovala o tom, že Komise pro hospodářské záležitosti obdržela od 

tajemníka seznam plánovaných akcí investic z FRIMU. Tento seznam bude zaslán všem 

členům senátu. Dále se otázala, zda je nutné, aby finanční prostředky, které jsou vázány na 

tyto účely, by bylo možné použít i jinak. 

Děkan odpověděl, že v případě krizové situace by bylo možné tyto finanční prostředky využít 

i na jiné účely.  

 

II. Děkan informoval o rozpisu finančních prostředků na rok 2013, které bude sestaveno na 

základě metodiky MŠMT. Informoval o skutečnosti, že Slezská univerzita v Opavě navrhla 

úpravu této metodiky, která je nevýhodná pro OPF. I přes to, že se jedná o metodiku MŠMT, 

podle které dříve byly prostředky přerozdělovány, se uchýlilo vedení univerzity k úpravě na 

základě vlastního přehodnocení ukazatelů. Vyslovil rovněž obavu, že v budoucnu očekává, že 

se tento postup bude opakovat a bude zapotřebí dalších velmi citlivých jednání v tomto směru. 

Dr. Franěk sdělil, že jsou dány kvalitativní ukazatelé (RIV body apod.). Tímto dochází 

k poklesu příjmu počtu studentů. 

Děkan vyjádřil politování nad tím, že studenti nejsou hlavním zájmem a pozornost se obrací 

stále více k publikování. Tato aktivita přináší sice finance, ale představuje cca 15% rozpočtu a 

apeluje na skutečnost, že je nutno pamatovat na kvalitní výuku studentů coby poslání fakulty.  

Dr. Franěk navrhoval vyjádřit děkanovi podporu senátu v oblasti jednání o úpravě faktorů 

ovlivňujících výši finančních prostředků tak, aby dopad na OPF byl co nejmenší a nechat o 

tom hlasovat.  

Dr. Bernatík vyzval členy senátu ke hlasování. 

 

Hlasování: 11 pro 0proti 0 zdržel se 2 nepřítomen 

 

AS SU OPF bere na vědomí informace podané děkanem OPF o metodice přidělení limitů 

počtu financovaných studentů pro rok 2013 na Slezské univerzitě v Opavě. AS SU OPF tímto 

vyjadřuje podporu děkanovi při jednání s vedením SU v oblasti přerozdělení finančních 

prostředků na rok 2013 tak, aby metodika MŠMT hodnocení výsledků VKM byla zachována a 

nebyla již dále zpřísňována.  

 

III. Ing. Řihák vznesl dotaz na představitele vedení OPF, zda jsou známy informace ohledně 

avizované kontroly ze strany Akreditační komise ve vztahu k doktorskému studiu na SU OPF. 

Proděkanka Sciskalová podala informaci, že kontrola proběhne 29. 6. 2012. 
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IV. Dr. Bernatík oznámil, že termín dalšího zasedání AS SU OPF se uskuteční 26. 9. 2012 ve 13 

hod v místnosti A 308. 

 

V.  Dr. Bernatík poděkoval všem za účast a ukončil jednání.   

 

 

 

 

 

Zapsala: Urbanczyková Miroslava        Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
předseda AS SU OPF  

 

 


